
                  

                                                P r o t o k ó ł   Nr VIII/07

s e s j i  Rady    Miasta Działdowo

odbytej    w     dniu   11     lipca        2007 roku  w sali   konferencyjnej  Urzędu Miasta,

w zamku, 

pod przewodnictwem  pani Teresy BARTKOWSKIEJ – Przewodniczącej Rady Miasta.

        Sesja trwała w   godz. 1000 – 1200.

        Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji zgodnie z załączaną   listą  obecności

uczestniczyło  21  radnych. 

Spoza Rady w sesji uczestniczyli :

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ                            - Burmistrz Miasta

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ                                - Sekretarz Miasta 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA    -  Skarbnik Miasta

Pani Monika SKRZYPEK                                          - Naczelnik Wydziału PIGŚ

Pani Krystyna MAŃKOWSKA                                  - Inspektor w Wydziale PIGŚ

Pan Leszek JARZYNKA                                            -  Naczelnik Wydziału GK

Pan Sławomir KSIĘŻOPOLSKI                                - Naczelnik Wydziału Organizacyjnego

Pan Andrzej WITKOWSKI                                       - Komendant Straży Miejskiej

Pani Magdalena RZĄP                                               - Referent prawno-administracyjny

Pani Teresa NOWAKOWSKA                                  - Radna Sejmiku 

Przewodniczący zarządów osiedli   –    zgodnie z załączoną listą obecności 

Kilku mieszkańców miasta  

Przedstawiciele lokalnych mediów 

 



Przebieg sesji 

Pkt 1

        Pani  Teresa  BARTKOWSKA –  Przewodnicząca  Rady Miasta  otworzyła  sesję,

powitała jej uczestników oraz stwierdziła prawomocność obrad. 

           

      
Pkt 2

        Nie zgłoszono zmian do porządku dziennego sesji i  Rada przystąpiła do jego realizacji

w wersji ustalonej przez Przewodniczącą, tj. : 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.

2. Zmiany w porządku dziennym sesji. 

3. Sprawozdanie  Przewodniczącej  Rady  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie

międzysesyjnym.

4. Sprawozdanie   z   działalności  Burmistrza  w  okresie  międzysesyjnym,   zwłaszcza

z wykonania uchwał Rady. 

5. Sprawozdanie  przedstawicieli  Gminy  z   działalności  związków    międzygminnych

i stowarzyszenia gmin. 

6. Sprawozdanie z prac Komisji w okresie międzysesyjnym.

7. Interpelacje radnych i zapytania. 

8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  przetargu

nieruchomości położonej przy ul. Świerkowej w Działdowie. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres dziesięciu

lat w drodze przetargu nieruchomości niezabudowanej położonej przy ul. Świerkowej

w Działdowie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom na terenie miasta Działdowo. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2007.

12.  Odpowiedzi na zapytania. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

Ad pkt  3

        Pani  Teresa  BARTKOWSKA –  Przewodnicząca  RM składając  sprawozdanie  o

działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym , poinformowała że : 

- 6    lipca   Zarząd      Koła       Polskiego     Stowarzyszenia   Na   Rzecz   Osób

z  Upośledzeniem   Umysłowym  w  Działdowie   zwrócił   się   z    wnioskiem

o przekazanie na własność  lub w użytkowanie wieczyste, użytkowanej przez

Koło,  zabudowanej  nieruchomości,  położonej  przy  ulicy  Skłodowskiej  20  –

wniosek ten przekazała Burmistrzowi Miasta, 

- także 6 lipca Zarząd Rejonowy Polskiego Czerwonego Krzyża w Działdowie

zwrócił  się  z  wnioskiem  o  nadanie  imienia  Honorowych  Dawców  Krwi  –

parkowi  miejskiemu  położonemu  przy  ulicy  Wolności.  Wniosek  ten  9 lipca

pozytywnie zaopiniowała Komisja Spraw Społecznych i Porządku Publicznego

i wraz z jej opinią zostanie on niezwłocznie przekazany Burmistrzowi Miasta,

- wpłynęły  opinie  od  kupców  i  z  banków,  znajdujących  się  na  placu

Mickiewicza, dotyczące propozycji wprowadzenia strefy płatnego parkowania.

Kopie tych opinii otrzymaliście Państwo Radni na posiedzenia Komisji,

- stosownie do art. 162 § 4 ustawy – Prawo o ustroju sądów powszechnych -  w

imieniu Rady zwróciła się do Komendanta Powiatowego Policji o przekazanie

opinii o kandydatach na ławników.  Po czym poinformowała,  że  mamy  20

kandydatów  na   ławników  do   Sądu Rejonowego w Działdowie, w  tym 8

do  orzekania   w   sprawach   z  zakresu prawa pracy i 2 kandydatów do Sądu

Okręgowego w Elblągu. 
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Ad pkt  4

        Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta złożył sprawozdanie ze swojej

działalności  z  uwzględnieniem  wykonania  uchwał  Rady  Miasta  Działdowo  w  okresie

międzysesyjnym,  tj. od 13  czerwca 2007 r.  do    10 lipca  2007 r. ( stanowi ono załącznik do

protokółu).  

 

Ad pkt 5

       Nie składano  sprawozdań   przedstawicieli    Gminy    z    działalności    związków

międzygminnych i stowarzyszenia gmin 

   

Ad pkt 6

Pan Adam  STOLARSKI –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  i  Ochrony  Środowiska

poinformował, że     7 lipca br. Komisja :

- jednomyślnie,  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady w sprawie wyrażenia

zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości położonej przy ul. Świerkowej

w Działdowie,

- pozytywnie  zaopiniowała    projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na

wydzierżawienie  na  okres  dziesięciu  lat  w  drodze  przetargu  nieruchomości

niezabudowanej, położonej przy ul. Świerkowej w Działdowie,

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulicom na terenie

miasta Działdowo – przy czym  dwie pierwsze propozycje nazw Komisja odesłała do

konsultacji mieszkańców,

- negatywnie  zaopiniowała projekt uchwały Rady w sprawie ustalenia strefy płatnego

parkowania,  stawek  opłat  i  opłaty  dodatkowej  za  parkowanie  oraz  sposobu  ich

pobierania.  

Pan Marian ODACHOWSKI – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przekazał, że

Komisja na posiedzeniu w dniu 10 lipca:

- zapoznała  się  z  wynikiem  finansowym  Przedsiębiorstwa  Gospodarki  Komunalnej

i Mieszkaniowej Sp. z o.o. w Działdowie za rok 2006,

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady w sprawie zmian w budżecie miasta

na rok 2007,

4

 



- rozpatrując  projekt  uchwały  Rady  w  sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania,

stawek  opłaty  i opłaty  dodatkowej  za  parkowanie  oraz  sposobu ich pobierania –

Komisja nie przychyliła się do wniosku o odrzucenie projektu. A po dyskusji, w której

rozpatrywała głównie ideę   wprowadzenia strefy płatnego parkowania –zasugerowała

panu  Burmistrzowi  prowadzenie  dalszych  rozmów  i  konsultacji  zwłaszcza  ze

środowiskiem  kupców  działdowskich,  tj.   najbardziej  zainteresowanymi

wprowadzeniem bądź też nie wprowadzaniem tej strefy w obrębie placu Mickiewicza.

Pan  Mieczysław   FAFIŃSKI –   Przewodniczący   Komisji   Oświaty,   Kultury,      Sportu

i Turystyki składając sprawozdanie z dwuczęściowego posiedzenia odbytego w dniu 9 lipca

poinformował, że  :

- podczas I  części posiedzenia  - Komisja  po rozpatrzeniu,  jednomyślnie,  pozytywnie

zaopiniowała  propozycję  lokalizacji  Miejskiej  Biblioteki  Publicznej  przy  ulicy

Łąkowej naprzeciwko KRUS-u  lub przy ulicy Orzeszkowej.

natomiast

- w  II  część posiedzenia, odbytego wspólnie z Komisją Spraw Społecznych i Porządku

Publicznego :

1) dokonano    analizy     przygotowań   do   organizacji   wypoczynku   letniego    dzieci

i młodzieży w okresie wakacji 2007 r.

2) rozpatrywano projekt uchwały Rady w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania,

stawek opłat i opłaty dodatkowej za parkowanie oraz sposobu ich pobierania.  Wobec

rozbieżności  stanowisk  członków  Komisji  –  przekazał  –  ustalono,  że   w  celu

wypracowania kompromisowego rozwiązania – temat ten winien   być  przedmiotem

dalszej  dyskusji  w  różnych  gremiach,  w  tym  z  przedstawicielami  kupców

działdowskich, posiadających punkty handlowe na starym mieście.

Pani  Teresa  OLSZEWSKA –  Przewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych  i  Porządku

Publicznego poinformowała, że  na posiedzeniu w dniu 9 lipca Komisja :  

- jednomyślnie  przyjęła  wniosek  o  nadanie  imienia  Honorowych  Dawców  Krwi

parkowi przy ulicy Wolności ,

- ponownie rozpatrzyła skargę mieszkańców sąsiadujących z Klubem „Kozik”, którą to

po informacji  z Policji    uznała  za bezzasadną.  Ale  do właściciela  klubu  zostanie

wystosowane pismo o wyznaczenie pomieszczenia na palarnię,  aby po godzinie 2200

nie palono papierosów na dworze,
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- jednomyślnie  przyjęła  wniosek o zamknięcie  wjazdu do rynku oprócz samochodów

zaopatrzenie  - zamiast wprowadzania strefy płatnego parkowania, 

- omówiła sprawę studzienek ściekowych – widząc potrzebę czyszczenia ich po zimie,

co umożliwi prawidłowe ich funkcjonowanie w czasie ulewnych deszczy. 

 
Pan  Józef  ORZECHOWSKI –  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  odczytał Protokół

kontroli    kompleksowej, i tak :

1. Kontrolą  objęto halę  sportową przy Gimnazjum Nr 2 w Działdowie,  znajdującą  się

przy ul. Sportowej 1. 

2. Przeprowadziła ją Komisja Rewizyjna w pełnym składzie , tj. :

- Józef ORZECHOWSKI

                  -    Grzegorz MROWIŃSKI

                 -      Krzysztof JEDAMSKI

- Teresa OLSZEWSKA

- Andrzej TESSAR

- Zenon WOJNAROWSKI

- Józef  ZERA

3. Kontroli dokonano w dniu 14 czerwca 2007 roku.  

4. Dyrektorem  kontrolowanej  jednostki  jest  pan  Romuald  REMISZEWSKI,  a

kierownikiem hali – pan Krzysztof SZEKLICKI.

5. Przedmiotem kontroli było funkcjonowanie hali sportowej przy Gimnazjum Nr 2 oraz

zapoznanie  się  z  problemami  eksploatacyjnymi  hali.  Przed przystąpieniem  do  niej

ustalono, że Komisja : 

1) dokonując  wizji  lokalnej  obiektu  -  zapozna  się  z  problemami

eksploatacyjnymi oraz wykorzystaniem hali,

2) porówna wyposażenie hali  z książką inwentarzową, 

3) zapozna się z organizacją imprez,

4) skontroluje dochody i wydatki hali, 

5) rozpatrzy potrzeby.

                              
                                                  Przebieg   kontroli :

         Przystępując          do           kontroli        członkowie          Komisji        dysponowali:

1) zestawieniem  dochodów   hali  za  okres  od 1 stycznia 2006 roku do 31 maja 2007 roku,

2) zestawieniem  wydatków  hali   za  okres od 1 stycznia 2006 roku  do 31 maja 2007 roku,

3) wykazem   imprez   zorganizowanych  w  hali sportowej w okresie od 1 stycznia 2006 r. do

31 maja 2007 roku,    4)  tygodniowym   planem    wykorzystania    hali    sportowej za okres :
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od 1.09.2005 r., od 1.04.2006r, od 1.05.2006r, od 1.09.2006r, od 1 maja 2007r, i od 22 maja

2007r.  oraz  przygotowanym  przez  kierownika  hali  –  wykazem problemów i  potrzeb hali

sportowej ( wszystkie te dokumenty stanowią załączniki do protokółu).

 Ad pkt 5 .1.   Zgodnie z przyjętym planem,  kontrolę  rozpoczęto od wizji  lokalnej hali

sportowej i pozostałych pomieszczeń  z nią  związanych, tj. : siłowni,  sauny, łazienek, szatni

itd. 

        Podczas wizyty na hali -  Komisja bardzo dokładnie obejrzała tą piękną halę i pozostałe

pomieszczenia. Ale  zauważyła też usterki , takie jak : 

- klawiszowanie  podłogi na  hali  głównej.  Zgodnie  z wyjaśnieniami  dyrektora

-sąd I instancji zasądził od wykonawcy naprawę podłogi w ramach gwarancji, 

- po  wejściu  na  drabinkę  do  ćwiczeń  przez  jednego  z  członków Komisji  –

zgodzono  się  z  dyrektorem,  że  pleksy  oddzielające  boisko  od  miejsc  dla

widowni   winny  być  inaczej   zamontowane.  Powinny  być  na  gumie,  a  są

przytwierdzone wkrętami.  Co stwarza niebezpieczeństwo, że przy uderzeniu

piłką  mogą  wypaść   -  od  dołu  bowiem  są  słabo  zamocowane.  W trakcie

oględzin członkowie Komisji zauważyli, że jedna z nich już wypada, 

- wilgoć – powodującą łuszczenie się farby na ścianach, 

- pęknięcia ścian, 

- wgniecenia  od palców  na  ścianach  korytarzy -   co  jak  wyjaśniał  dyrektor

wynika z tego, że ściany są miękkie. Wystarczy więc mocniej dotknąć palcem

i robi się wgniecenie.

        Poproszony przez Komisję  o wskazanie ewentualnych innych usterek, niewidocznych

gołym okien - dyrektor   p. R. Remiszewski - wspomniał o dachu, z którego wypadła część

uszczelek,  co powoduje,  że zaczyna  on przeciekać.  A w tego typu obiektach stwierdził  –

dyrektor - newralgiczne rzeczy, to dach i podłoga.

        Przechodząc  do  wykorzystania  hali  –  Komisja  po gruntownym  przeanalizowaniu

tygodniowych planów jej wykorzystania oraz po wypowiedziach bezskutecznie próbujących

ją  wynająć   na  zajęcia  sportowe  –  uznała,  że  jest  ona  obciążona  i  wykorzystywana

maksymalnie.  A  wcześniej   dyrektor  i  kierownik  hali  odpowiadali  na  pytania  członków

Komisji  dotyczące  :  kryteriów,  jakimi  kierują  się  przy wynajmowaniu  hali  po  godzinach

lekcyjnych,  ceny za godzinę  najmu,  rzeczywistego kosztu godziny  najmu,  zysku z reklam

znajdujących się na hali. 

Ad pkt 5.2.  Komisja  oglądając sprzęt  sportowy, znajdujący się  w magazynku hali  oraz w

siłowni  -  porównywała jego ilość z książką inwentarzową. Nie stwierdzono w tym zakresie

żadnych braków ani nieprawidłowości.  Przy czym Komisja baczną uwagę zwróciła na stoły

do tenisa , widząc potrzebę większego ich wykorzystania. 
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Ad pkt 5.3.  Po zapoznaniu się z przygotowanym przez kierownika hali – wykazem imprez,

zorganizowanych  w hali  sportowej w okresie  od 1 stycznia  2006 r.  do 31 maja  2007r.  –

członkowie Komisji pytali :  czy wszystkie imprezy organizowane są przez Gimnazjum - na

co dyrektor odpowiedział, że np. bale organizują komitety organizacyjne, a szkoła otrzymuje

środki za wynajem hali. 

 Jak przepis  ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu  alkoholizmowi,  który

zabrania sprzedaży, podawania i spożywania napojów alkoholowych na terenie szkoły -  ma

się  do imprez organizowanych w hali ? Tu dyrektor wyjaśnił,  iż  w umowie najmu zapisują,

że  na  terenie  szkoły  obowiązuje  taki  zakaz  i  odpowiedzialność  za  ewentualne  jego

nieprzestrzeganie ponosi organizator, do  niego więc należy dopilnowanie tego. 

Ponadto odnosząc się  do poprzedniego protokółu kontroli hali,  w którym m.in. kontrolujący

zapisali  :  „Komisja  widzi  potrzebę  wykorzystania  hali  poprzez  jej  wynajem  na  imprezy

kulturalno-rozrywkowe przez Miejski Dom Kultury z uwagi na posiadane doświadczenie”  -

członkowie Komisji pytali czy współpraca w tym zakresie z MDK się poprawiła ? 

A dyrektor  Remiszewski – wyjaśniał,  że zawsze dążył do tego, żeby w hali sportowej były

także organizowane  imprezy przez MDK, co pozwoli na korzystanie z nich przez większą

ilość ludzi.  I w tym temacie zasugerował, iż   można przecież ustalić, że np. MDK w ciągu

roku organizuje w hali sportowej za darmo dwie czy trzy imprezy ogólno miejskie. 

        Komisja uznała, że imprezy sportowe i artystyczne organizowane w hali są niezbędne, że

cieszą się one ogromnym zainteresowaniem mieszkańców i winno ich być coraz więcej, tym

bardziej, że kontrolowana hala, to hala widowiskowo-sportowa. 

Ad pkt 5.4.  W   trakcie  analizowania  dochodów i wydatków hali za okres od 1 stycznia

2006 r. do 31 maja 2007 r. – jeden z członków Komisji poprosił o dokumentację  dotyczącą

występu  zespołu MAZOWSZE. A  zanim ją  otrzymał  podzielił  się  swoimi wątpliwościami

co  do  tego,  że  pieniądze,  które  wydała    szkoła  na  ten  występ  w  kwocie  25  000  zł

wystarczyłyby  na  urządzenie  np.  2  sal  komputerowych.  Ponadto  przekazał,  że  w trakcie

posiedzenia  Komisji,  na którym analizowano wykonanie  budżetu za rok ubiegły także były

pytania dotyczące tego wydatku i wówczas z ust wice burmistrza padł zarzut, że tego rzędu

wydatek szkoła winna była skonsultować z miastem.  

A p. R. Remiszewski – dyrektor Gimnazjum Nr 2 zapewnił – prosząc o zaprotokołowanie -

że nie  podejmował  żadnej  decyzji  co do organizacji  imprez  bez  wcześniejszych  ustaleń  z

władzami miasta.  Każda impreza,  która odbywała się  na terenie szkoły była  konsultowana.

Bezpośrednim jego przełożonym z ramienia burmistrza była p. T. Nowakowska i to z nią były

prowadzone rozmowy, ale część  rozmów była też prowadzona z burmistrzem miasta. 
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        Natomiast po skrupulatnym przejrzeniu dokumentacji - członek Komisji,  który poruszył

temat  koncertu Mazowsza stwierdził, że biorąc pod uwagę pokaźne dochody z tego koncertu

- faktyczne koszty poniesione przez szkołę  nie były aż tak duże. 

Komisja uznała występ Zespołu Mazowsze za jedno z ważniejszych wydarzeń kulturalnych w

Działdowie w ostatnim czasie. 

        Komisja nie miała zastrzeżeń do dochodów i wydatków hali – stwierdzając, że są one

zgodne z uchwałą Rady Miasta. 

Ad pkt 5.5. Przechodząc do potrzeb hali – członkowie  Komisji : 

 - mówili o potrzebie wyposażenia jej w klimatyzację   -  twierdzono bowiem –  że podczas

sobotniego spotkania absolwentów I LO z uwagi na wysoką temperaturę na dworze -  w hali

trudno było  wytrzymać.  Nie  złożono jednak wniosku w tej sprawie  ze względu na koszty

takiego przedsięwzięcia,

- nawiązując do protokółu  kontroli hali z dnia 6 grudnia 2005 roku , w którym we wnioskach

pokontrolnych  zapisano  m.in.  że  „w celu stworzenia  większych  możliwości  wykorzystania

hali na  potrzeby  organizacji   zawodów dużej rangi  oraz organizacji  zgrupowań  istnieje

potrzeba” :

1) zorganizowania stołówki z zapleczem kuchennym,

2) podłączenia do hali większego napięcia z zabezpieczeniami 63 i 125 A,

3) wymiany tablicy wyników na większą i o lepszej widoczności. 

Komisja zgodziła się  z powyższymi wnioskami,  ale nie ponowiła ich mając na uwadze

koszty  ich  realizacji,  a  także  fakt,  że  poproszony  o  przedstawienie  potrzeb  -  dyrektor

Gimnazjum p. R. Remiszewski przekazał,  że chce w tej kwestii zachować drogę służbową,

tak więc przedstawi potrzeby  zgodnie z wolą Komisji, ale najpierw panu burmistrzowi, który

może je  przekazać  Komisji.  Poproszono więc jedynie  dyrektora,  aby przygotował Komisji

szacunkowe koszty podłączenia  do hali większego napięcia. 

                                                      Wnioski z kontroli 

I.  Komisja  nie  stwierdziła  żadnych  nieprawidłowości  w  działalności  kontrolowanego

podmiotu .

II.  Po    przeanalizowaniu      tygodniowych     planów   wykorzystania       hali    sportowej

za   okres :   od 1.09.2005 r.      do 22 maja 2007r.      Komisja   uznała,   że  hala    obciążona

i wykorzystywana jest  maksymalnie.  Jednocześnie Komisja  zasugerowała, aby w pierwszej

kolejności wynajmować  halę  sportową dziecięcym  i młodzieżowym klubom sportowych, a

następnie zakładom pracy. 
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II. Komisja  bardzo wysoko  oceniła zaangażowanie,  wysiłki  i dbałość  dyrektora jednostki,

kierownika  i  pracowników  hali   o  stan  techniczny  obiektu  oraz  ich  zaangażowanie  w

organizację imprez sportowych i artystycznych.  

III.  Mając  na uwadze fakt, iż  hala  dysponuje stołami do tenisa oraz to, że w Działdowie

mamy  drugą  ligę  zawodników  tej  dyscypliny  sportowej  –  Komisja  uznała,  że  byłoby

wskazane,  gdyby w Gimnazjum Nr 2 powstała  szkółka tenisowa dla dzieci i młodzieży.  

IV. Przyjmując sugestię dyrektora – Komisja wnosi o  wskazanie przez Miejski Dom Kultury

2 lub 3 imprez ogólno miejskich, które chcieliby corocznie, nieodpłatnie organizować w hali

widowiskowo-sportowej.

V. Komisja poparła wniosek dyrektora o ustalenie przez Radę Miasta stawek za wynajem sal

lekcyjnych,  sal  sportowych   siłowni  itd.  we  wszystkich  szkołach,  dla  których  organem

prowadzącym jest  Gmina-Miasto Działdowo. 

VI.  Mając na uwadze usterki jakie wystąpiły przy budowie kontrolowanej hali sportowej –

Komisja  sugeruje,  żeby w przetargu na budowę hali sportowej przy Gimnazjum Nr 1 poza

ceną zwracano baczną uwagę także na okres gwarancji. 

Aby uniknąć w tym względzie błędów na przyszłość Komisja proponuje,  żeby miasto, jako

inwestor -  wzmogło nadzór inwestorski przy realizacji kolejnej hali sportowej. 

                  Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Ad pkt 7

        Interpelacje radnych i zapytania :

Pani  Teresa  BARTKOWSKA –  Przewodnicząca  RM  poinformowała,  że  przekazała

Burmistrzowi otrzymany od pani Macek, Przewodniczącej Zarządu Osiedla Nr 4 wniosek o

budowę  ulicy  Rzemieślniczej  –  pytając  Burmistrza  –  jak  widzi  możliwość  rozwiązania

problemu ulicy Rzemieślniczej?

 
a

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ –  BM przekazał,  że  podległe  mu  służby  rozpoczęły

działania, zmierzające do uregulowania problemu dręczącego mieszkańców tej ulicy. Zostało

już  wydane  zarządzenie  o  przetargu na  usługi  geodezyjne,  do  wykonania  których  będzie

można przystąpić  po dokonaniu uzgodnień   z właścicielami dwóch działek. Ulica ta będzie

profilowana, co pozwoli na przystąpienie do jej realizacji.  
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Radny pan Bogdan KASZUBSKI - w  imieniu  własnym  i  mieszkańców  ulicy

Gałczyńskiego  podziękował   Burmistrzowi  za   błyskawiczną,   optymalną   i   korzystną

decyzję   w sprawie     wniosku   mieszkańców  o  poszerzenie   tej  ulicy   -   tuż  przed

rozpoczęciem budowy.  Wniosek  został  złożony  2 lipca, a już 4 lipca odbyły się negocjacje

z panem Burmistrzem, które zakończyły się pozytywnie - przekazał.  Ponadto podziękował za

realizację  wniosku  mieszkańców ulicy  Broniewskiego  o dobudowanie  tej ulicy.   Po  tych

podziękowaniach pan Kaszubski podszedł do Burmistrza i podali sobie ręce. 

Pani Elżbieta KONARZEWSKA     – Wiceprzewodnicząca Rady w imieniu mieszkańców ulic

Nidzicka,  Biedrawiny  i Malewskiej zwróciła się o ewentualną interwencję u władz SP ZOZ

o nie używanie przez karetki pogotowia sygnałów dźwiękowych po  godzinie 2200 , a o ile jest

to  możliwe,  to  także  o  wyciszenie  poziomu  akustycznego  tychże  sygnałów  w godzinach

wczesno wieczornych i porannych. 

Pan  Bronisław  MAZURKIEWICZ –  Burmistrz  zapewnił,  że  wystąpi  z  pismem  w  tej

sprawie,  choć  nie  wie  na  ile  przepisy  pogotowia  ratunkowego  obligują  ich  do  używania

sygnałów. 

Radny pan Grzegorz  MROWIŃSKI – powiedział,  że w sprawozdaniu  z pracy Komisji

Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego     brakowało    informacji    o  wspólnym

posiedzeniu  z  Komisją  Oświaty  i  o  podjętej  wtedy  jednomyślnej  decyzji  o  dalszych

konsultacjach  i  rozmowach  w  sprawie  wprowadzenia  strefy  płatnego  parkowania  bądź

wprowadzenia  innych  rozwiązań.  Natomiast  pojawiła  się  informacja  o  przyjęciu  wniosku,

podkreślam wniosku, a nie opinii w sprawie zamknięcia rynku dla  ruchu samochodowego. 

Radna  pani  Teresa  OLSZEWSKA –  wyjaśniała,  że   sprawozdanie  ze  wspólnego

posiedzenia  złożył  pan Fafiński, który poinformował,  że temat ten jest odsunięty w czasie.

Natomiast po zakończeniu wspólnego posiedzenia – przekazała – Komisja SSiPP  obradując

sama,  przyjęła taki wniosek zgłoszony przez jednego z członków Komisji. 

a 

Pan radny MROWIŃSKI  - zaczął od tego, że ponieważ jest radnym pierwszą kadencję, to

sprawy proceduralne  nie  są  mu  znane,  ale  wydaje  mu  się,  że takie  wnioski  powinny  być

składane na początku posiedzenia, kiedy jest przyjmowany porządek dzienny. Jest to sprawa

bardzo poważna, bo zamknięcie rynku, to nie jest nawet wprowadzenie parkometrów, tylko

jest  to  pozbawienie  pracy  kilkudziesięciu  osób  i  wydaje  mi  się – mówił - że jest pewną 
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niezręcznością przyjmowanie przez Komisje wniosku o dalszych dyskusjach nad projektem, a

po   wyjściu     z  sali  jednej z nich   oraz  po   wyjściu   osób    zainteresowanych,  czyli

przedsiębiorców  –  podejmowanie  drugiego  wniosku  o  zamknięciu  rynku.  Przez

przedsiębiorców  jest  to  odbierane  jako  próba  zamknięcia  ust  -  albo  zgodzicie  się  na

parkometry, albo my wam zamkniemy rynek.                                                 

Przewodnicząca Rady - poprosiła o dokładne przygotowywanie się  do dyskusji w sprawie

uchwały czy wniosku, gdyż  później przeradza  się  to w polemikę,  a sprawa parkowania  –

powiedziała – nie jest akurat  przedmiotem dzisiejszych obrad. 

Pan MAZURKIEWICZ – poinformował, że nie uczestniczył już w posiedzeniu, gdy został

złożony i  był  przyjmowany   wniosek o zamknięciu  ruchu,  a wszyscy państwo wiecie,  że

inicjatywa  strefy płatnego parkowania  wyszła  ode mnie   -  ale   ja  z tym wnioskiem,  panie

radny Mrowiński – nie mam nic wspólnego – powiedział.  Natomiast   należy go traktować

jako  wniosek Komisji  i  poddać  pod głosowanie  Rady.  To nie  Komisja  bowiem lecz Rada

będzie  decydować  o  tym  czy  zamykać  rynek  dla  ruchu  kołowego.  Myślę  więc,  że  na

następnej sesji będziecie państwo mogli się do tego ustosunkować. 

Pani Teresa BARTKOWSKA -  Przewodnicząca RM wyjaśniała,  że radny ma prawo  na

każdym  posiedzeniu  czy spotkaniu  wypowiedzieć  swoje zdanie  czy złożyć  wniosek i nie

trzeba   w  tym celu  zmieniać  porządku  dziennego.    Jeden  z  radnych  złożył  wniosek  o

zamknięcie  ruchu  –  stwierdziła  -  dodając,  że  jest  to  głos  w  dyskusji,  który  może  być

włączony do konsultacji społecznych, tym bardziej,  że nie jest to sprawa nowa, gdyż jest to

przedmiotem dyskusji od co najmniej  pięciu lat, nie oznacza to jednak, że wniosek zostanie

zrealizowany. Także procedura jak pan wie jest dość długa i nikt nie chce nikomu zamykać

ust, wszyscy mamy prawo wypowiadać się w tej sprawie. 

a

Pan MROWIŃSKI.

Pani Przewodnicząca zarzuca mi, że nie interesuję  się   sprawami społecznymi. Ja wiem,  że

sprawa wraca jak bumerang od pięciu lat. Ale chciałem podkreślić   swoje stanowisko- otóż,

my  na  ten temat  dyskutowaliśmy  i  nie  rozumiem  sytuacji,  że  dopiero  po  wyjściu  części

radnych – radny się budzi   i stawia wniosek, który przecież można było złożyć na wspólnym

posiedzeniu. 
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Pan Wiesław NOWICKI – Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 7.

-  na  ulicy  Pocztowej  między  apteką  a  posiadłością  pana  Fafińskiego,  znajduje  się

budynek  prywatny  po  państwu  Gołębiewskich.  Stan  tego  budynku  ulega

systematycznemu pogorszeniu, a obejście wokół niego jest tragiczne. Wiem, że nie jest

to sprawa łatwa, wiem że spadkobiercy, wiem, że nieuregulowane sprawy własności, ale

należałoby korzystając z możliwości przepisów prawnych w tej materii - przynajmniej

próbować podjąć   jakieś działania, żeby ten stan zmienić,  

- mieszkańcy ulicy Skłodowskiej , tj. odcinka od placu 1 Maja do ulicy Księżodworskiej

przekazali  mu,  że  otrzymali  informację  z  Urzędu  Miasta  o  zamiarze  przełożenia

chodnika  po stronie bloków mieszkalnych 2, 4 i 6 i w związku z tym zapytał – czy

informacja ta jest wiarygodna, a jeżeli tak, to kiedy  będzie to wykonane, 

- w ulicy Skłodowskiej na odcinku drogi powiatowej od ulicy Księżodworskiej  do ulicy

Małłka wykonano chodniki, natomiast nawierzchnia  jest w bardzo złym stanie.  Ulica ta

odbiera cały ruch z ul. Księżodworskiej w kierunku ulicy Małłka, gdyż   tylko tamtędy

mogą  jeździć  samochody ciężarowe, a jej  stan  powoduje,  że od godziny 4,  5  rano

słychać   ogromny  huk,   rumor  samochodów  przejeżdżających  po  wybojach  –  i  w

związku z tym składa  wniosek o podjęcie  tego tematu w rozmowach ze starostwem

powiatowym, gdyż to oni mają środki na ten cel, a miasto najprawdopodobniej tylko w

ich imieniu wykonuje,  

 - poprosił o poprawienie słyszalności  na sali obrad, gdyż uczestnicy sesji, którzy siedzą

z tyłu sali  słabo słyszą wypowiedzi radnych. 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ     – Burmistrz  Miasta odnosząc się do pierwszej kwestii

powiedział,  otóż – panu przewodniczącemu powinna być  dobrze znana sprawa oceny stanu

technicznego  budynków mieszkalnych  w mieście.  Nie  jest  to  zadanie  własne  miasta  lecz

Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego i to on powinien reagować,  gdy widzi zły

stan  techniczny.   Ja,   ze  swej  strony  mogę  panu  obiecać,  że  jeżeli  pan  nie  będzie

interweniował,  to  ja  skontaktuję  się  w  tej  sprawie  z  Powiatowym  Inspektorem Nadzoru

Budowlanego. 

Naprawa  nawierzchni   ulicy   Skłodowskiej      nie   jest   uwzględniona w tegorocznych

planach   -  odpowiadał   Burmistrz   i  zwrócił  się  do  pana  Nowickiego  o  zgłoszenie  tego

wniosku do budżetu na rok 2008. Ale zobaczymy jeszcze - dodał -  jak wyjdzie rozliczenie

budżetu za I półrocze,  bo  jeżeli  będą  wolne  środki,  to myślę  –  powiedział  – że mogłyby

zostać one  przeznaczone na ten cel. 
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Pan Leszek JARZYNKA – Naczelnik  Wydziału  GK przekazał,  iż  prawdą  jest,  że w tym

roku zostanie przełożony odcinek chodnika w ulicy Skłodowskiej. 

a

Pan  Tadeusz  MARCHLEWICZ –  Sekretarz  Miasta  odnosząc  się  do  ostatniej  kwestii

poruszonej  przez  pana  Nowickiego  powiedział -   zajmuje pan miejsce z tyłu sali, a pana

wypowiedź była doskonale słyszana, zaś pan Jarzynka, który mówił z dala od mikrofonu był

już  słyszany  gorzej.    Prosiłbym  więc  –   powiedział   –  byście  państwo  mówili   bliżej

mikrofonów   i   głośniej,  co na pewno poprawi słyszalność.   Nadto dodał, że  urządzenia

nagłaśniające są takie, na jakie urząd było w tamtym czasie stać. Są urządzenia znakomicie

lepsze, ale i znakomicie droższe, ale obecne winny się zamortyzować.  

Ad pkt 8

        Podjęcie  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  przetargu

nieruchomości położonej przy ulicy Świerkowej w Działdowie  :

Pani  Monika  SKRZYPEK –  Naczelnik  Wydziału  PIGŚ  omawiając  projekt  uchwały,

przekazała, że :

        Zgodnie  z  uchwałą,  podjętą  w roku 2006 dotyczącą  realizacji  budżetu – działka

powyższa   została    włączona   do   planu   sprzedaży.    Plan    ten    na  cały   rok   wynosił

1 368 000 zł . Wykonanie na koniec czerwca, to -  232 000 zł , czyli należało przystąpić do

przygotowania tej działki do sprzedaży. Przygotowania te trochę trwały ze względu na to, że

działka ta obciążona jest naniesieniami.  A są to naniesienia w postaci 100 garaży blaszanych

oraz stacji auto gazu. Garaże zostały wzniesione bez wymaganych prawem pozwoleń w latach

1992-1996 w celu  zaspokojenia  potrzeb mieszkańców osiedli  Nidzicka  Wschód,  Nidzicka

Zachód  i  Leśna.  Obecnie  zostały przeprowadzone konsultacje  z  panią  prezes   spółdzielni

mieszkaniowej oraz z przedstawicielami  właścicieli  garaży  i przyjęto takie rozwiązanie, że

wydzielono z tej wielkiej działki przy ul. Świerkowej – działkę  o mniejszym obszarze, czyli

łącznie idą dwie działeczki i stąd dwa projekty uchwał. Tamta działka o obszarze 13 arów i ta

wydzielona po to, ażeby można było zrealizować przynajmniej dla części właścicieli garaży –

garaże z prawdziwego zdarzenia,  czyli takie z lokalizacja  stałą  – jest to 26 garaży. Ponadto

zostały  przeprowadzone  rozmowy  z panią  prezes  spółdzielni  mieszkaniowej i opracowano
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koncepcję  dotyczącą  realizacji  garaży blaszanych  na  terenie  w pobliżu  lasu,  stanowiącym

własność   spółdzielni  i  pani  prezes  ze  swoją  radą  nadzorczą  ma  podjąć  decyzję  co  do

zaspokojenia potrzeb  właścicieli garaży. 

Tak więc działka została podzielona, przygotowano dwa projekty uchwał , a cenę do zbycia

tej działki proponujemy w wysokości 50 zł za 1 m2  .

W miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego działka ta przeznaczona jest   pod

budownictwo mieszkaniowe jedno i wielorodzinne  i pod taki cel będzie sprzedana. 

W dyskusji :

Pan Marek DWÓRZNIK – Wiceprzewodniczący RM zapytał czy projekt  uchwały został

przygotowany w związku z zainteresowaniem tą działką ? 

Pani SKRZYPEK – odpowiedziała, że od dłuższego czasu są zainteresowani jej nabyciem. 

Radny  pan  Grzegorz  MROWIŃSKI –  zapytał  –  czy  jest  to  działka,  na  tyłach  której

budowany jest market ? 

Tak – odpowiedziała pani SKRZYPEK.

Pan MROWIŃSKI – pytał  dalej – czy  właściciele   stacji gazowej,  znajdującej się  na tej

działce zostali poinformowani o sprzedaży działki i czy została im wypowiedziana umowa ?

Pani SKRZYPEK – odpowiedziała,  że w uzasadnieniu  do uchwały jest   zapis  dotyczący

stacji  auto gazu,  który mówi ,  że   :  „...  na części  ww.  działki  zlokalizowana  jest  stacja

tankowania  gazem płynnym.  Na  tę  część gruntu została zawarta umowa dzierżawy do dnia

7  października  2009r.   nabywca  stanie  się  automatycznie  stroną  tej  umowy,  tj.

wydzierżawiającym...”.

Pani nie odpowiedziała – czy właściciele stacji zostali poinformowani o projekcie uchwały –

powiedział pan MROWIŃSKI.

Pani SKRZYPEK – nie zostali poinformowani na piśmie  – odpowiedziała.  Ale doskonale

wiedzą, że takie postępowanie się toczy, bo dwa miesiące temu był z nimi zawierany aneks do

umowy dzierżawy. 
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A czy w świetle obowiązującego prawa  – mówił  pan MROWIŃSKI – nie wydaje się pani,

że powinni być powiadomieni ? Dlatego, że - proszę pani, to są inwestycje czynione na długie

lata,  tam są  zatrudniani  ludzie.  A teraz radni mają  podjąć  decyzję  o likwidacji  de facto tej

stacji i tych kilku miejsc pracy ? 

Pani  SKRZYPEK.  W  2003  roku,  tj.  z  chwilą  kiedy  zawierana  była  pierwsza  umowa,

inwestorzy doskonale wiedzieli,  że otrzymują  tę umowę dzierżawy na okres 3 i tylko 3 lat.

Następnie w 2006 roku została  im przedłużona umowa na okres następnych 3 lat i nikt, jeżeli

chodzi o stronę gminy miejskiej nie kwestionuje, że  stacja tankowania będzie funkcjonowała

do końca zawartej umowy, tj. do 7 października 2009 roku. Inwestor doskonale wiedział, że

na taki okres zawiera umowę, że na taki okres inwestuje. 

        Rada  16 głosami „za”,  przy 5 głosach „wstrzymujących się” podjęła

                                       U c h w a  ł  ę   Nr VIII/89/07

w  sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości położonej przy

ul. Świerkowej w Działdowie. 

                
Ad pkt 9

        Podjęcie  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres dziesięciu

lat w  drodze  przetargu  nieruchomości niezabudowanej   położonej   przy    ul.  Świerkowej

w Działdowie :

Pani  Teresa  BARTKOWSKA –  Przewodnicząca  Rady  mówiąc,  że  zainteresowanych

dzierżawą będzie znacznie więcej niż miejsc pod dzierżawę  – zapytała  – czy   osoby, które

już posiadają  garaże - będą miały takie same możliwości przystąpienia do przetargu jak inni? 

Pani Monika SKRZYPEK – Naczelnik Wydziału PIGŚ wyjaśniła,  że organizator przetargu

ma prawo ograniczyć  przetarg, tak więc  - ten przetarg zostanie ograniczony do właścicieli

tych  garaży.  Dzisiaj,  do  spółdzielni  i  do  pana  Panka,  tj.  osoby  która  działa  w  imieniu

garażowiczów, została przekazana lista  osób do weryfikacji.  Do chwili  przetargu na pewno

weryfikacja  zostanie przeprowadzona i wówczas zobaczymy ile  osób będzie uprawnionych

do  wzięcia  udziału  w przetargu.  Natomiast  co do pozostałych, to   wydaje mi się, że zarząd
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spółdzielni  powinien  udostępnić  teren  pod  lasem,  na  którym  zgodnie  z  przekazaną  im

propozycją  można  zlokalizować 100 garaży.

Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI . Czy dobrze rozumiem, że  dostęp do tej działki,  do

tych  garaży  będą  mieli  tylko  członkowie  jednej  spółdzielni  ?  Czy  osoby,  które  dostały

wypowiedzenia, to też  członkowie jednej spółdzielni? 

Pani SKRZYPEK .  Wygląda  to tak,  że na 109 garaży – 90 należy do spółdzielców.  Do

momentu przedłożenia nam przez przedstawicieli społecznego komitetu zweryfikowanej  listy

-  mówimy o przetargu ograniczonym dla wszystkich właścicieli garaży. 

Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady wyjaśniała,  że  chodzi tu o danie

pierwszeństwa w przetargu osobom, które nie posiadają innego garażu.

Pan MROWIŃSKI .

Chciałem jeszcze zauważyć  pewną  rzecz,  która jest  niepokojąca.  Ja zgłaszałem na którejś

sesji,  że brakuje miejsc parkingowych.  Rozumiem,  że przyjdzie  czas kiedy  garaże zostaną

usunięte,  a nie będzie jeszcze nowych miejsc  pod garaże.   Czy więc mam rozumieć,  że ci

mieszkańcy mają  parkować na placu  1-go Maja,  a może w piwnicach mają  trzymać  swoje

samochody ? 

Proszę państwa, ja zauważę, że plan zagospodarowania to jedno, a to co się dzieje, to drugie.

Zauważę  tutaj  publicznie,  że  przy  blokach,  które  powstają  bodajże  przy  ulicy

Wyczółkowskiego,  przy  lesie  –  nie  jest  zachowana  linia  zabudowy,  która  jest  wyraźnie

zaznaczona  w  planie  zagospodarowania  przestrzennego   miasta.  Powinniśmy  myśleć

przyszłościowo,  bo  za  chwilę  być  może  będziemy  wprowadzać  parkometry  na  ulicy

Świerkowej, na ulicy Biedrawiny i na innych ulicach osiedlowych.   

Pani SKRZYPEK -  zapytała pana Mrowińskiego  na jakiej podstawie twierdzi,  że  nie

została zachowana linia zabudowy. 

a

PRZEWODNICZĄCA RADY – przerwała dyskusję  – mówić,  że na temat linii  zabudowy

będzie można rozmawiać  później.  Po czym zwracając się  do pana Mrowińskiego poprosiła,

aby w przyszłości w dyskusji nad projektem uchwały, odnosił się  do projektu, a inne uwagi

zgłaszał w uniwersalnym, ostatnim punkcie porządku dziennego. 
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Jeżeli chodzi o zabezpieczenie miejsc parkingowych, dla osób, które będą pozbawione garaży

– powiedziała  -  to mam nadzieję, że zanim do tego dojdzie, to odbędzie się już przetarg na

miejsca  parkingowe i osoby te będą  mogły wydzierżawić  grunt  i pobudować  nowe garaże.

Zresztą nie jest to sprawa pierwszej potrzeby, nie są to sprawy związane z zabezpieczeniem

miasta w wodę, żebyśmy się tutaj tak bardzo martwili.  Jeszcze jest trochę terenu w mieście,

tak więc każdy gdzieś swój samochód postawi. 

        Podjętą 19 głosami „za”, przy 2  głosach „wstrzymujących się” 

                                       U c h w a ł ą   Nr VIII/90/07

Rada  wyraziła  zgodę  na  wydzierżawienie  na  okres  dziesięciu  lat  w  drodze  przetargu

nieruchomości położonej przy ul. Świerkowej w Działdowie – ustalając cenę wywoławczą dla

każdej  dzierżawy  w  wysokości  3%  wartości  nieruchomości  -  zgodnie  z  propozycją

Burmistrza, pozytywnie zaopiniowaną przez Komisję Gospodarki i Ochrony Środowiska. 

              
Ad pkt 10

        Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom na terenie miasta Działdowo:

Pani  Krystyna MAŃKOWSKA     –  Inspektor w Wydziale PIGŚ zaczęła od tego, że radni

mają  przed sobą  dwa projekty uchwały.  Pierwszy,  w którym są  nazwy 9 ulic,  i  aktualny

zawierający 7 nazw. Drugi, aktualny został przygotowany z uwagi na to, że na wczorajszym

posiedzeniu - Komisja  Gospodarki i Ochrony Środowiska wniosła poprawkę, polegającą  na

wyłączeniu 2 ulic, tj. Rudolfowskiej i Towarowej, tak więc nadanie nazw tym dwóm ulicom

nastąpi w terminie późniejszym, po  ogólnym zebraniu mieszkańców. Nadto poinformowała,

że    projektowane  nazwy   zostały  pozytywnie  zaopiniowane  przez  Ogólne  Zebranie

Mieszkańców Osiedla  Nr 1. 

W dyskusji :

Pani Magdalena RZĄP  – Referent  administracyjno-prawny dodała,  że z  projektu zostały

usunięte dwie pierwsze ulice w związku z autopoprawką Burmistrza.
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Pani  Teresa  BARTKOWSKA –  Przewodnicząca  RM powiedziała,  że radni   i  burmistrz

winni  pamiętać, że zazwyczaj z propozycjami nazw ulic występują mieszkańcy. Ale później,

niezbyt fortunne nazywanie ulic spada na Radę. Do tej pory niejednokrotnie wspominaliśmy

niektóre bardzo niefortunne nazwy – ludzie  pytali – co wam przyszło do głowy,  żeby tak,

nazywać  ulicę.   Dlatego myślę, że w tym przypadku Komisja z panem burmistrzem zrobiła

bardzo dobrze, wnosząc o zatrzymanie się przy ulicach Rudolfowskiej i Towarowej. 

Radny pan Marian ODACHOWSKI . 

Wyjaśniał,  że  Komisja  Gospodarki   i  Ochrony  Środowiska  wychodząc  z  taką sugestią –

z jednej strony chciała  uszanować  wolę  mieszkańców, wyrażoną  w uchwale.  Zaś z drugiej

strony -  nie  pasowała  jej szczególnie  ulica Rudolfowska.  Do pozostałych nazw nie  było

generalnie  uwag, gdyż  mieszczą  się  one  w formule  różnych roślin  i  zbóż.  Co do dwóch

pierwszych  propozycji   zasugerowaliśmy  panu  burmistrzowi    zwołanie    jeszcze   raz

zebrania    osiedla  z  sugestią  rozważenia innych propozycji.   Wśród których pojawiły się

takie,   żeby zacząć nazywać ulice nazwiskami osób związanych z Działdowem, zasłużonych

Mazurów, czy też znanych osobistości , chociażby takich jak pierwszy honorowy obywatel

naszego miasta ś.p. Hieronim Skurpski , czy ś.p. dr Guzowski. 

I  wychodząc  naprzeciw  tego  rodzaju  zapotrzebowaniu  –  Towarzystwo  Miłośników Ziemi

Działdowskiej zadeklarowało, że przygotuje kilka propozycji nazwisk godnych uhonorowania

i nadania nazw ulicom.

        Rada podjętą 18 głosami „za”, tj. jednomyślnie

                                       U c h w a ł ą   Nr VIII/91/07

nadała nazwy ulicom na terenie miasta Działdowo. 

Ad pkt 11

        Podjętą 21 głosami „za”

                                       U c h w a ł ą   Nr VIII/92/07

Rada wprowadziła zmiany do budżetu miasta na rok 2007. 
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Ad pkt 12

        Odpowiedzi na zapytania :

Pani  Teresa  BARTKOWSKA –  Przewodnicząca  Rady  na  prośbę  Przewodniczącego

Zarządu  Osiedla  Nr  1  zapytała  Burmistrza  -  czy  złożył  już  jakieś  wnioski  dotyczące

przedłużenia chodnika po prawej stronie ulicy Lidzbarskiej.

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ –  Burmistrz  Miasta  z uwagi  na  to,  że  tematem tym

zajmuje  się  Burmistrz  Duchna,  który  do  poniedziałku  jest  na  urlopie  -  poprosił  pana

Przybyłkę, aby skontaktował się z nim w tej sprawie w przyszłym tygodniu. 

Ad pkt 13

        Wolne wnioski i informacje :

Radny pan Bogdan KASZUBSKI –  przekazując, iż  z jego informacji wynika, że Starostwo

Powiatowe   ma  już  projekt  na  budowę  chodnika  przy  ulicy  Księżodworskiej  –  zapytał

Burmistrza - czy w tym roku będzie coś robione  w kierunku realizacji  chodnika i ścieżki

rowerowej ? 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta.

Jak pan radny raczył  zauważyć,  jest  to  zadanie  własne  Starostwa Powiatowego. A co do

realizacji, to póki co jeszcze do niej nie przystąpiono. Wiem, że  było to zaplanowane na ten

rok – powiedział – i myślę , że starostwo się z tego wywiąże i zrobi tę drogę łącznie z traktem

pieszo-jezdnym do Księżego Dworu. Wiemy bowiem, że dla bezpieczeństwa chodzących tam

mieszkańców jest to inwestycja pożądana. 

A dalej

Pani BARTKOWSKA  – poprosiła  panią  Skrzypek, aby odniosła  się  do zarzutu radnego

pana Mrowińskiego dotyczącego linii zabudowy.
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Pani  Monika  SKRZYPEK –  Naczelnik  Wydziału  PIGŚ  odnosząc  się  do  tego  zarzutu

powiedziała :  

Nie wiem na jakiej podstawie padło stwierdzenie, że jest przekroczona linia zabudowy, bo o

tym  mógłby  zdecydować,  po  przeprowadzeniu  kontroli  –  Powiatowy  Inspektor  Nadzoru

Budowlanego. 

Nie mniej jednak udzielę  państwu  informacji o obowiązującej linii zabudowy, na ulicy przy

której obecnie budowane są  bloki. Otóż – jest to ulica dojazdowa klasy D, o szerokości 10 m.

i  w  planie  zagospodarowania  przestrzennego  została  dla  niej   ustalona   linia zabudowy

w odległości 5 metrów od granicy działki. Obowiązująca   linia  zabudowy dotyczy obiektów

kubaturowych. Nie mniej  jednak, zgodnie z  rozporządzeniem ministra  infrastruktury,  poza

linię   zabudowy mogą wystawać poszczególne elementy, tj. balkony, galerie, schody. Myślę,

że tam właśnie tak się stało. Należy jednak  zgłosić  się do Powiatowego Inspektora, żeby to

stwierdził. 

Przy  wydawaniu  zaświadczeń  dotyczących  ustaleń  z  planu  obydwa  podmioty,  które tam

budują  – składały nam propozycje lokalizacji  tych obiektów i mieściły się  one w granicach

linii zabudowy. Otrzymały one pozwolenia na budowę zgodnie z ustalenia planu i zgodnie z

warunkami  technicznymi,  także  trudno  jest  powiedzieć  na  jakiej  podstawie  padło  to

stwierdzenie. 

Natomiast  linie   zabudowy  przy  klasach  dróg   L,Z,G   ustalane są  od krawędzi jezdni.

Przy klasie L,  jest  to 10 metrów,  a  przy  klasach  Z i G, tj.  przy  drogach  wojewódzkich –

w odległości 15 metrów od krawędzi jezdni.   Ponadto linie  zabudowy w obrębie   starego

miasta,   przy    zabudowach    pierzejowych   -    konserwator   ustala  w  liniach

rozgraniczających z ulicą. 

Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI  .

Szanowni Państwo, ja się  ustosunkuję  do tego na piśmie - oczywiście  po sprawdzeniu i po

konsultacjach  z  mieszkańcami  tamtej  ulicy. Linia zabudowy bowiem, to  jest jedna sprawa,

a  druga sprawa, to  powierzchnia zabudowy brutto, która według tych mieszkańców również

została  przekroczona. Są jeszcze inne sprawy w Działdowie, które nie są budowane zgodnie

z planem zagospodarowania przestrzennego miasta – chociażby sklep przy pomniku lotników,

gdzie według planu nie powinny  być zlokalizowane takie sklepy. 
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Pan Marek DWÓRZNIK –  Wiceprzewodniczący Rady przekazał,  że kilku  mieszkańców

naszego  miasta  zwróciło  się  z  prośbą,  aby  pan  Burmistrz  wystąpił  do  PKP  o  naprawę

przejazdu przez tory przy ulicy Lidzbarskiej.  Proszą  o to pana Burmistrza,  ponieważ  mają

nadzieję, że może pan Burmistrz wpłynie na poprawienie tego przejazdu,  bo ich tam nikt nie

słucha. 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta odpowiedział,  że skoro taka jest

wola ludzi, to będą działać. 

        Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła  VIII sesję  Rady

Miasta Działdowo.

Protokółowała                                                                          Przewodnicząca Rady
G.Nadratowska                                                                           Teresa Bartkowska
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